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Protokół Nr 0012.07.58.2023
Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej 

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia, które odbyło się w dniu 20 stycznia 2023 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Projekt  uchwały  w sprawie  szczegółowych zasad  ponoszenia  odpłatności  w Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnym w Kaliszu.

4. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia programu osłonowego w zakresie udzielania 
wsparcia osobom starszym w wieku 65 lat i więcej z terenu miasta Kalisza.

5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 
posiłek,  świadczenie pieniężne na zakup posiłku lub żywności,  świadczenie rzeczowe 
w postaci produktów żywnościowych.

6. Projekt  uchwały w sprawie  podwyższenia  kryterium dochodowego w celu  udzielenia 
wsparcia  w  postaci  świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej  w  formie  zasiłku 
celowego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  dla  osób  i  rodzin  objętych  wieloletnim 
rządowym programem pn. „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

7. Projekt uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza 
na lata 2023-2043.

10.Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok.

11.Propozycje do planu pracy Komisji na 2023 rok.

12.Wniosek  WSSM.7123.1.25.2022  z  dnia  12.01.2023  r.  w  sprawie  uzyskania  tytułu 
prawnego do lokalu.

13.Korespondencja:
a)Pismo Prezydenta Miasta Kalisza WSSM.8030.2.5.2023 z dnia 19.01.2023 r. w sprawie 
zaopiniowania realizacji programu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego 
(HPV) - realizacji zgodnie z art. 48a ust.5 pkt 1, lit.a, ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych.

14.Sprawy bieżące i wolne wnioski.

15.Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************



Ad 1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia  posiedzenia  dokonała  Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki 
Społecznej  Rady  Miasta  Kalisza  pani  Karolina  Sadowska, która  powitała  wszystkich 
obecnych radnych oraz gości. 

Ad 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Wiceprezydent Miasta Kalisza pan Mateusz Podsadny zawnioskował o zdjęcie z porządku 
obrad  punktu  7.  Projektu  uchwały  w sprawie  utworzenia  spółdzielni  socjalnej.  Dodał,  że 
spółdzielnia socjalna powinna powstać, ponieważ jest to wpisane w program rewitalizacji, 
natomiast  nie  jest  łatwo  znaleźć  fundację,  która  podjęła  by  się  prowadzenia  spółdzielni 
socjalnej. 
Radny Mirosław Gabrysiak zaproponował, aby radni Platformy Obywatelskiej przedstawili 
fundację,  która  zechce  prowadzić  spółdzielnię  socjalną.  Radny  poparł  stanowisko 
wiceprezydenta o zdjęcie punktu 7. z porządku obrad i powrócenie do tematu w momencie 
zgłoszenia się innej fundacji niż Fundacja Klucz. 
Radna Magdalena Walczak zapytała, czy na stronie miasta widniała informacja o możliwości 
zgłaszania się fundacji.
Pani  Izabela  Grześkiewicz  kierownik  Biura  Rewitalizacji  poinformowała,  że  15  lutego 
ubiegłego roku prezydent wydał komunikat, który został publicznie udostępniony. Czas na 
zgłaszanie fundacji  oraz stowarzyszeń chętnych do współpracy wynosił  jeden miesiąc.  W 
wyniku tego naboru zgłosiły się dwie fundacje, jednakże po czasie wycofały się z racji braku 
posiadania kadry, która mogłaby zająć się zarządzaniem spółdzielni socjalnej. 
Wiceprezydent  Podsadny  dodał,  że  należy  pamiętać,  że  pandemia  wygasiła  możliwość 
działania.
Radna  Walczak  zapytała,  czy  na  Radzie  Działalności  Pożytku  Publicznego  został 
przedstawiony pomysł utworzenia spółdzielni socjalnej.
Pan Janusz Sibiński  zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
poinformował, że pomysł utworzenia spółdzielni socjalnej przewija się już od kilku lat. Wiele 
stowarzyszeń  i  fundacji  zgłaszało  swoje  chęci,  jednak  gdy  dochodziło  do  ustalania 
konkretnych warunków wycofywały się. 
Radna  Elżbieta  Dębska  zapytała,  czy  spółdzielnie  socjalną  mogą  tworzyć  dwa 
stowarzyszenia,  bądź  fundacje  oraz  czy  musi  się  to  odbywać  poprzez  bezpośrednią 
współpracę z miastem.
Pani  Grześkiewicz  odpowiedziała,  że  nie  musi  się  to  odbywać na  zasadzie  bezpośredniej 
współpracy w miastem, miasto jest partnerem. 
Pan  Sibiński  dodał,  że  formy  funkcjonowania  spółdzielni  socjalnej  są  różne,  natomiast 
najbezpieczniejszą opcją jest jednostka samorządu wraz z jedną lub kilkoma organizacjami 
pozarządowymi. 
Wiceprezydent  Podsadny celem uzupełnienia  dodał,  że  miasto  wzoruje  się  na  spółdzielni 
socjalnej działającej w Koźminie Wielkopolskim.
Radny Eskan Darwich powiedział, że powinno wysłuchać się zdania fundacji, aby dowiedzieć 
się z jakiego powodu nie chcą przystąpić do współtworzenia spółdzielni socjalnej. 
Pani Monika Otrębska-Juszczak naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju poinformowała, że 
podczas  rozmów  z  potencjalnymi  stowarzyszeniami  i  fundacjami  okazało  się,  że  zakres 



działań,  które  musiałyby  wykonywać  jest  zbyt  duży.  Zwłaszcza  mając  na  uwadze 
działalności, które już prowadzą.  
Radny Darwich zaproponował, aby zorganizować spotkanie z fundacjami podczas którego 
byłaby szansa na wysłuchanie ich zdania w tym temacie. 
Pani Grześkiewicz dodała, że wszystkie fundacje oraz stowarzyszenia działające w Kaliszu 
zostały poinformowane o możliwości utworzenia spółdzielni socjalnej. 
Wobec braku uwag do wniosku przystąpiono do głosowania: 12 osób za, 1 osoba brak głosu 
(13 obecnych).  Wniosek został przyjęty. 
Następnie  przystąpiono  do  zatwierdzenia  porządku  obrad:  13  osób  za  (13  obecnych). 
Porządek obrad wraz z wnioskiem został jednomyślnie przyjęty.

Ad  3.  Projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  w 
Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnym w Kaliszu.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny Mirosław Gabrysiak zapytał,  jaka kwota odpłatności  kryje się za 5-6% z dochodu 
osoby korzystającej ze wsparcia oraz rodzajem opieki.
Pani Niedźwiedź odpowiedziała, że jeśli osoba dysponuje dochodem w kwocie 1200 zł to jest 
to odpłatność 60 zł miesięcznie. 
Głosowanie: 11 osób za, 2 osoby wstrzymały się od głosu (13 obecnych). Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany.

Ad  4.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  programu  osłonowego  w  zakresie 
udzielania wsparcia osobom starszym w wieku 65 lat i więcej z terenu miasta Kalisza.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Głosowanie: 13 osób za (13 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad  5.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu 
wydatków za posiłek, świadczenie pieniężne na zakup posiłku lub żywności, świadczenie 
rzeczowe w postaci produktów żywnościowych.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Głosowanie: 13 osób za (13 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad  6.  Projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu 
udzielenia wsparcia w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 
zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim 
rządowym programem pn. „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Pani Karolina Sadowska Przewodnicząca  Komisji  Rodziny, Zdrowia i  Polityki Społecznej 
Rady Miasta Kalisza zapytała, ile osób korzysta ze wsparcia.
Pani Niedźwiedź poinformowała,  że w 2022 r.  było to ponad ponad 1200 osób, zarówno 
dzieci jak i dorosłych. 



Głosowanie: 12 osób za, 1 osoba wstrzymała się od głosu (13 obecnych). Projekt uchwały 
został  pozytywnie  zaopiniowany.  Radny  Tomasz  Bezen  omyłkowo  nacisnął  przycisk 
wstrzymujący się od głosu.

Ad 7. Projekt uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej. 
Punkt zdjęty z porządku obrad.

Ad 8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 
Pani Aneta Ochocka omówiła powyższy projekt uchwały.
Radny Leszek Ziąbka zapytał o koszty zasypania zbiornika.
Pani Ochocka odpowiedziała, że koszt wynosi 510 000 zł. Jest to kwota na zmianę ekspozycji 
oraz na kanalizację sanitarną. Prawdopodobnie będzie potrzeba dofinansowania tego zadania. 
Radny  Eskan  Darwich  zapytał,  kiedy  miasto  otrzymało  informacje  od  wojewody  o 
dofinansowaniu. 
Pani Ochocka poinformowała, że informacja ta została przekazana na początku tego tygodnia.
Radny Darwich poprosił o wcześniejsze przekazywanie materiałów radnym, tak aby mieli 
czas na zapoznanie się z nimi przez rozpoczęciem komisji. 
Pani  Ochocka  powiedziała,  że  obowiązuje  pewna  kolejność  w obiegu  dokumentów i  nie 
zawsze  otrzymywane  są  one  odpowiednio  wcześnie.  Zdarzają  się  także  okoliczności,  w 
których należy wprowadzić zmiany w odpowiednim czasie. 
Radny  Roman  Piotrowski  dodał,  że  projekty  uchwał  od  wielu  lat  przekazywane  są 
zdecydowanie za późno. 
Radny Darwich zapytał o środki przeznaczone na drogi manewrowe na ul. 3 maja. 
Pani Ochocka poinformowała, że łączne nakłady na to zadanie wynoszą 8 049 000 zł. 
Radny Mirosław Gabrysiak zasygnalizował, że ma wątpliwości odnośnie powyższego tematu 
inwestycji  w zakresie  działalności  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej  Rady 
Miasta Kalisza.
Radny  Zbigniew  Włodarek  zapytał,  czy  można  wprowadzać  zmiany  w  budżecie,  jeżeli 
pracuje nad nim Regionalna Izba Obrachunkowa. Poprosił także o informację, czy miasto ma 
prawo dokonywać zmian bez kompletu dokumentów. 
Pani Katarzyna Wawrzyniak naczelnik Kancelarii Rady Miasta odpowiedziała, że wojewoda 
ma  30  dni  od  przekazania  dokumentacji  na  podjęcie  ewentualnego  rozstrzygnięcia 
nadzorczego, jeśli zauważyłby braki, błędy czy uchybienia. Na ten moment nie otrzymaliśmy 
informacji o możliwości podjęcia rozstrzygnięcia nadzorczego. 
Radny  Ziąbka  zapytał,  w  którym  miejscu  na  ul.  Lechosławskiej  zostanie  zainstalowany 
pomiar prędkości. 
Pani Karolina Sadowska  Przewodnicząca Komisji  Rodziny, Zdrowia i  Polityki Społecznej 
Rady  Miasta  Kalisza  poinformowała,  że  pomiar  prędkości  będzie  znajdować  się  na 
skrzyżowaniu  ul. Lechosławskiej  z  ul.  Milenijną.  Jest  to  miejsce,  w którym dochodzi  do 
niebezpiecznych  sytuacji.  Mieszkańcy  od  lat  zgłaszają  ten  problem.  Pomiar  prędkości 
powstanie w ramach funduszu sołeckiego. 
Radny Tomasz Bezen zapytał, czy zamontowany zostanie fotoradar.
Pani Sadowska zaprzeczyła. Dodała, że pomiar prędkości będzie działał na takiej zasadzie, że 
jeżeli kierowca przekroczy prędkość, zapali się światło czerwone.  
Głosowanie: 11 osób za, 2 osoby wstrzymały się od głosu (13 obecnych). Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany.



Ad 9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 
Kalisza na lata 2023-2043.
Pani Aneta Ochocka omówiła powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie: 9 osób za, 4 osoby wstrzymały się od głosu (13 obecnych). Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany.

Ad 10. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok.
Komisja przyjęła sprawozdanie. 

Ad 11. Propozycje do planu pracy Komisji na 2023 rok.
Brak dodatkowych propozycji.

Ad 12. Wniosek WSSM.7123.1.25.2022 z dnia 12.01.2023 r. w sprawie uzyskania tytułu 
prawnego do lokalu.
Pan Janusz Sibiński  zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
omówił  powyższy  wniosek.  Głosowanie:  13  osób  za  (13  obecnych). Wniosek  został 
pozytywnie zaopiniowany.

Ad 13. Korespondencja:
a)Pismo Prezydenta Miasta Kalisza WSSM.8030.2.5.2023 z dnia 19.01.2023 r. w sprawie 
zaopiniowania  realizacji  programu  profilaktyki  zakażeń  wirusem  brodawczaka 
ludzkiego  (HPV)  -  realizacji  zgodnie  z  art.  48a  ust.5  pkt  1,  lit.a,  ustawy  z  dnia  27 
sierpnia  2004  o  świadczeniach  opieki  zdrowotnej  finansowanych  ze  środków 
publicznych.
Pan Janusz Sibiński  zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
omówił powyższe pismo.
Radny Marcin Małecki zapytał, czy ceny szczepionek uległy zmianom.
Pan Sibiński poinformował, że na ten cel zabezpieczone jest 50 000 zł. Zostanie ogłoszony 
konkurs ofert na wyłonienie realizatora. 
Radny Małecki przedstawił obawy odnośnie mniejszej ilości osób chętnych do szczepień.
Pan Sibiński powiedział, że w ubiegłym roku nie było zainteresowania szczepieniami. Z puli 
50 szczepień zostało wykonanych 33.
Głosowanie: 13 osób za (13 obecnych). Realizacja programu polityki zdrowotnej została 
pozytywnie zaopiniowana.

Ad 14. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Radny Eskan Darwich zaproponował, aby zaprosić stowarzyszenia i fundacje na spotkanie, 
celem przedstawienia statutu.
Pan Janusz Sibiński  zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
poinformował,  że  większość  organizacji  pozarządowych nie  kwalifikuje  się  do udziału  w 
programie  ze  względu  na  posiadane  kompetencje.  Niechęć  do  utworzenia  spółdzielni 
socjalnej  generują   obawy  organizacji  pozarządowych  dotyczące  spełnienia  wymogów 
związanych  z  ciągłością  projektu.  Podstawowym  warunkiem  jest  zatrudnienie  osób 
zagrożonych  wykluczeniem społecznym.  W momencie  rezygnacji  jednej  z  zatrudnionych 



osób, organizator ma obowiązek uzupełnienia składu pracowników. Fakt pozyskania nowych 
pracowników budzi niepokój. 
Pani  Izabela  Grześkiewicz  kierownik  Biura  Rewitalizacji  poinformowała,  że  zgodnie  z 
ustawą w ciągu 3 miesięcy od zwolnienia stanowiska pracy, spółdzielnia jest zobowiązana 
zatrudnić kolejną osobę spełniającą warunki. 
Radny Darwich dodał, że należy zacząć szukać rozwiązania tej sytuacji. 

Ad 15. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  pani  Karolina  Sadowska  Przewodnicząca  Komisji 
Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisz zamknęła posiedzenie dziękując 
wszystkim za udział oraz dyskusję. 

Protokołowała: 20.01.2023 r. M. Donart

Przewodnicząca
Komisji Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej
Rady Miasta Kalisza

/... /
Karolina Sadowska


